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Valmistelu vs. ympäristöjohtaja Risto Pöykiö, sähköistysvastaava Jukka Kesonen, 

kunnossapitopäällikkö Risto Verronen, kaupunginarkkitehti Kaisa-Mari 
Immonen  
 
Kaupungin ja kunnat ovat suuria energian (sähkö, lämpö, vesi) käyttäjiä ja 
tästä aiheutuu suuret taloudelliset kustannukset. Julkisuudessa on ollut 
useasti esillä arvioita että tulevan talven aikana energian hinnassa on 
odotettavissa suuria hinnan korotuksia sekä energian hinnan voimakasta 
vaihtelua ja jopa pulaa energian, varsinkin sähkön saatavuudessa.  
 
Kuntaliiton 11.8.2022 päivätyn muistion mukaan kuntien on syytä varautua 
ja selvittää mahdollisuuksia energian säästöön – niin taloudellisesta 
näkökulmasta kuin myös energian riittävyyteen liittyen, huomioiden 
kuitenkin yhteiskunnan kriittisten toimintojen ylläpito ja kuntien 
palveluvelvoitteet.  

 
Kemin kaupungin kiinteistöjen sähkönkulutuksesta aiheutuu vuositasolla 
noin 650.000 euroa kustannus (sähkö n. 50% + siirto n. 50%), 
kaukolämmöstä noin 1 miljoonan euron kustannus ja vedestä noin 90.000 
euron kustannus. Lisäksi katuvalaistuksesta aiheutuu noin 246.000 euron 
kustannus (sähkö + siirto). 
 
Edellä esitetyn perusteella on perusteltua Kemin kaupungissa pohtia 
keinoja joilla energian kulutusta voidaan tarvittaessa nopeasti vähentää ja 
saada tätä kautta myös kustannussäästöä, vaikka kaupungin energian-
kulutusta ja energian säästötoimenpiteitä pohditaan myös energia-
työryhmässä.  
 
Energian säästöön liittyvää asiaa on käsitelty kaupunginjohtajan 
johtoryhmässä 9.8.2022 ja saatu toimeksianto energiansäästöesitysten 
tekemiseen. Energiaan (sähkö, kaukolämpö) liittyviä mahdollisia 
hintariskejä on esitelty konsernijaostolle 16.08.2022.  
 
Energian saatavuuteen (varsinkin sähkö) ja hinnannousuun liittyvä riski on 
kirjattu 29.08.2022 kaupungin riskienhallintaohjelmaan (Rego).  
 
Oheismateriaalina on toimenpiteitä jolla kaupungin kiinteistöjen ja yleisten 
aluiden ylläpidossa voitaisiin saada tarvittaessa energian säästöä.  

 
Esittelijä Vs. ympäristöjohtaja Risto Pöykiö  
 
Päätösehdotus Kuullaan sähköistysvastaava Jukka Kesosen ja kunnossapitopäällikkö 

Risto Verrosen selostus energiansäästötoimenpiteistä.    
 
Ympäristölautakunta esittää edellä esitetyt energiansäästötoimenpiteet 
kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi ja pyytää siltä valtuutusta 
vastuuhenkilöiden toteuttamaan ne.  
 
Ympäristölautakunta päättää lisäksi, että mikäli kaupunginhallitus hyväksyy 
energiansäästötoimenpiteet, toteutetut toimenpiteet raportoidaan 
ympäristölautakunnalle ja kaupunginhallitukselle elokuussa 2023 



pidettävissä kokouksissa sekä saatetaan myös kaupunginjohtajan 
johtoryhmän ja konsernijaoston tietoon.  
 
Raportoinnissa tulee esittää ainakin seuraavaa:  
 
1) Mitkä energiansäästötoimenpiteet toteutettiin ja millä aikavälillä. 
2) Mitkä energiansäästötoimenpiteet jätettiin toteuttamatta. Miksi? 
3) Energiansäästötoimenpiteillä saavutettu energian säästö (MW). 
4) Energiansäästötoimenpiteillä saavutettu veden säästö (m3). 
5) Energiansäästötoimenpiteillä saavutettu rahallinen säästö (Eur)? 
6) Missä kohteissa energian/veden säästöä saavutettiin ja kuinka paljon.  
7) Missä kohteissa energian/veden säästöä ei saavutettu.  
8) Energiansäästötoimenpiteiden hyödyt ja haitat. 
9) Muut asiaan liittyvät merkitykselliset seikat.  
10) Kehittämisideat ja jatkotoimet energian säästämiseksi. 
 
Raportoinnin vastuuhenkilöinä sähköistysvastaava (J. Kesonen) ja 
kunnossapitopäällikkö (R. Verronen).  
 

Päätös Esittelijä muutti esitystään seuraavasti: 
 

Ympäristölautakunta esittää edellä esitetyt energiansäästötoimenpiteet 
kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi ja pyytää siltä valtuutusta 
vastuuhenkilöiden toteuttamaan ne.  
 

 Ympäristölautakunta päättää lisäksi, että mikäli kaupunginhallitus hyväksyy 
energiansäästötoimenpiteet, toteutetut toimenpiteet raportoidaan 
ympäristölautakunnalle ja kaupunginhallitukselle elokuussa 2023 
pidettävissä kokouksissa sekä saatetaan myös kaupunginjohtajan 
johtoryhmän ja konsernijaoston tietoon.  
 
Raportoinnissa tulee esittää ainakin seuraavaa:  
1) Mitkä energiansäästötoimenpiteet toteutettiin ja millä aikavälillä. 
2) Mitkä energiansäästötoimenpiteet jätettiin toteuttamatta. Miksi? 
3) Energiansäästötoimenpiteillä saavutettu energian säästö (MWh). 
4) Energiansäästötoimenpiteillä saavutettu veden säästö (m3). 
5) Energiansäästötoimenpiteillä saavutettu rahallinen säästö (Eur)? 
6) Missä kohteissa energian/veden säästöä saavutettiin ja kuinka paljon.  
7) Missä kohteissa energian/veden säästöä ei saavutettu.  
8) Energiansäästötoimenpiteiden hyödyt ja haitat. 
9) Muut asiaan liittyvät merkitykselliset seikat.  
10) Kehittämisideat ja jatkotoimet energian säästämiseksi. 
 

 Raportointi toteutetaan ensimmäisen kerran noin puolen vuoden 
seurantajakson jälkeen toukokuun ympäristölautakuntaan. Hybridiautojen 
ja sähköautojen sähkön hintaa tarkistetaan vastaamaan oikeita 
kustannuksia.  

  
Raportoinnin vastuuhenkilöinä sähköistysvastaava (J. Kesonen) ja 
kunnossapitopäällikkö (R. Verronen).  

 
 Lautakunta hyväksyi muutetun esityksen. 


